



**Press Release**

**Independence Day Celebrations in Baghdad**

**بيان صحفي  
إحتفالات يوم الإستقلال في بغداد**

The Embassy of India in Baghdad celebrated 77<sup>th</sup> Independence Day at Embassy premises under the aegis of Azadi Ka Amrit Mahotsav on 15<sup>th</sup> August 2023 with patriotic fervour and enthusiasm.

احتفلت السفارة الهندية في بغداد بعيد الاستقلال الـ77 في مقر السفارة تحت رعاية آزادي كا أمريت ماهوتساف في 15 آب 2023 بحماسة ووطنية.

2. The event started at 10 AM with the unfurling of the National Flag of India by Shri Prashant Pise, Ambassador, Embassy of India, Baghdad followed by singing of the Indian National Anthem. Thereafter, the address of the President of India to the nation on the eve of the Independence Day was read out by the Ambassador. Ambassador, in his remarks, recalled the sacrifices made by the freedom fighters of India and expressed India's commitment to work towards realizing the dreams of our founding fathers and the objectives set out by Government of India in making the country vibrant and an economic powerhouse.

2. بدأ الحدث في الساعة 10 صباحاً برفع العلم الوطني للهند من قبل السيد براشانت بيسي، سفير جمهورية الهند في العراق، ثم تم عزف النشيد الوطني الهندي. بعد ذلك، تلا السفير خطاب رئيسة الهند إلى الأمة عشية عيد الاستقلال. ثم أشار السفير في كلمته إلى التضحيات التي قدمها المقاتلون من أجل الحرية في الهند وأعرب عن التزام الهند بالعمل من أجل تحقيق أحلام أبائنا المؤسسين والأهداف التي حددتها حكومة الهند في جعل البلاد نابضة بالحياة و قوة اقتصادية.

3. The event was attended by around 200 guests which included Indian diaspora, ITEC/ICCR alumni and friends of India. All guests enthusiastically participated in the event. Embassy organised various events, including yoga demonstrations and recitation of patriotic songs. Yoga enthusiasts displayed spectacular yoga asanas which followed by conferment of certificates to winners/participants in yoga competitions.

3. حضر الحدث حوالي 200 ضيف من بينهم الجالية الهندية و خريجو ITEC / ICCR وأصدقاء الهند . شارك جميع الضيوف بحماس في هذا الحدث. نظمت السفارة العديد من الفعاليات، بما في ذلك عروض اليوغا و إنشاد الأغاني الوطنية. قدم طلبة اليوغا حركات يوغا مميزة تبعتها منح الشهادات للفائزين / المشاركين في مسابقات اليوغا.

4. On this auspicious occasion to mark the AKAM celebrations, an Incredible India campaign to promote India as an attractive tourist destination was showcased by advertising banners related to iconic places and landmarks in India on a double decker city-bus plying on heavily frequenting road routes in Baghdad. As a part of Azadi Ka Amrit Mahotsav, the Baghdad Mall, which is an iconic location in Baghdad, was illuminated in digitally generated Indian tricolor in the evening.

4. بهذه المناسبة الميمونة، إحتفالاً بـ AKAM، تم تنظيم حملة للترويج للسياحة في (الهند الرائعة) كوجهة سياحية جذابة من خلال لافتات إعلانية تروج للأماكن والمعالم الشهيرة في الهند و ذلك على باص طابقيين يجوب الشوارع الأكثر كثافة في العاصمة بغداد. كجزء من فعاليات آزادي كا أمريت ماهوتساف، مول بغداد وهو موقع مميز جداً في بغداد أضاء مساءً بالألوان الثلاثية للعلم الهندي في عرض رقمي رائع.

5. The event was covered by the Iraqi print, electronic and online media. A special full-page supplement in Arabic on India-Iraq friendship was published in the largest circulated daily in Iraq: Al-Sabah newspaper.

5. غطت الفعالية وسائل الإعلام العراقية المطبوعة والإلكترونية. تم نشر ملحق خاص في صفحة كاملة باللغة العربية حول الصداقة الهندية العراقية في أهم صحيفة يومية يتم تداولها في العراق و هي جريدة الصباح.

15 August, 2023  
Baghdad.

15 آب 2023  
بغداد